

ABSTRACT

**LE TRANSHUMANISME PEUT-IL ÊTRE
L'AVENIR DE L'HOMME?**

À partir d'une définition du transhumanisme, nous nous posons la question de savoir s'il existe une version de ce mouvement qui soit compatible avec une anthropologie intégralement respectueuse de la dignité de l'homme? Nous nous demandons également si le transhumanisme pourrait être compatible avec la pensée chrétienne? Notre conclusion est que le transhumanisme voit juste quand il considère l'homme comme une réalité en devenir et à venir, mais il s'égaré quand il croit qu'il peut, sans inconsistance, inventer ou fabriquer l'humain à sa guise et trouver sa finalité dans les limites de l'immanence. Une référence explicite à la transcendance et à la nature humaine restent incontournables dans cette question.

CAN TRANSHUMANISM BE OUR FUTURE?

Starting from a definition of transhumanism the author investigates whether it can exist a version of this movement compatible with an anthropology radically respectful of human dignity. A further question is the compatibility of transhumanism with Christian thought. The author recognizes that transhumanism is heading in the right direction whenever it looks at man as a reality in transformation and projected in the future but it is heading in the wrong one whenever it claims to be able to make up and produce what's human in its own way and figure out an immanently-embedded finality for man. The explicit reference to transcendence and human nature cannot be avoid dealing with this issue.

Keywords: Transhumanisme; transformation of man by technology; transformation and future of man; respect of the dignity of human nature; human frailness and vulnerability